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§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

 

Ordförande öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

 

§ 2. Val av justerare 

 

Lars Erik Karlsson och Birgitta Airas valdes att justera protokollet. 

 

§ 3. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådet har tagit del av följande protokoll: 

 

 KPR:s protokoll 2017-10-17 

 Pensionärsrådets protokoll 2017-10-11 

 Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2017-10-12 

 Hägersten Liljeholmens stadsdelsnämnds protokoll  

       2017-10-19 

 

Pensionärsrådets protokoll 2017-10-11 

 

§ 8 Övriga frågor 

Rättelse: Under rubriken ”Lokaler på Axelsbergs v o b” står det att 

SPF Hägersten-Liljeholmen vill ha ett möte med förvaltningen. Det 

är fel namn. Föreningen heter SPF Mälarhöjden-Hägersten. 

 

Bilaga 1, Hur underlättar man att äldre kommer till aktiviteter och 

olika mötesplatser?  

Det är SL som har ansvar för Närtrafiken, dit buss 907 hör.  

Pensionärsrådet undrar om stadsdelsnämnden kan påverka SL att 

ändra linjesträckningen på buss 907 så att den passerar 

Hägerstensåsen. 
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§ 4. Ärenden till stadsdelsnämnden 

Ärende 6, Förlängning av avtal rörande parkskötsel, 
barmarksrenhållning och vinterväghållning på parkmark 

 

Pensionärsrådet vill, vad gäller skötseln av parker, särskilt framhålla 

vikten av att a) det finns en god tillgång till parkbänkar b) att 

belysningen vid vägarna är god och inte skyms av växtlighet samt 

c) att parkvägarna hålls öppna, d.v.s. plogas och sandas, vintertid. 

 

Ärende 9, För ett säkrare Stockholm, Trygghets- och 
säkerhetsprogram 2018-2021 

Yttrande till kommunstyrelsen 

 

Pensionärsrådet påpekar att både i stadens policydokument ”För ett 

tryggare och säkrare Stockholm”, i stadsledningskontorets och 

stadsdelsförvaltningens yttranden över detta dokument talar man 

om olycksrisker i allmänna termer. Men tyvärr saknas i samtliga 

dokument precisering av vilka olycksrisker man avser, frekvensen 

av olika typer av olyckor som exempelvis halk-, fall-, brand-, 

drunknings-, arbetsplats- och trafikolyckor.  Ännu mindre finns 

några exempel på tänkta åtgärder för att minska de mest frekventa 

och allvarliga olyckorna. Utan en sådan konkretisering blir 

dokumenten mest allmänt välvilligt prat som knappast kan användas 

som underlag för att minska olycksriskerna. I detta avseende liknar 

dokumentet det tidigare presenterade om våldsbejakande 

extremism.  

 

I Stadsledningskontorets yttrande påpekas att ”Samtliga nämnder 

och bolagsstyrelser förväntas konkretisera och omsätta programmet 

till den egna verksamhetens uppdrag och inriktning.” Vidare säger 

man ”Arbetet med löpande av för programmet relevant statistik och 

rapportering tydliggörs i detta program.” 

 

I stadsdelsförvaltningens yttrande säger man ”Förvaltningen ska i 

sin tur konkretisera och omsätta programmet till den egna 

verksamhetens uppdrag och inriktning i ordinarie 

verksamhetsplanering, följa upp mål och budget samt bidra till 
goda beslutsunderlag genom årlig rapportering av risk- och 

lägesbild.” 

 

Alltså: Allmänt rundsnack följs av vaga krav på preciseringar som i 

sin tur bemöts med allmänt välvilliga men föga förpliktigande 

formuleringar. 
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Pensionärsrådet efterlyser istället ett olycksförebyggande arbete 

som inleds med en redovisning av olika typer av olyckor inom 

stadsdelen under de senaste åren. Vilka tendenser finns och vilka är 

kostnaderna för olika typer av olyckor? Vad kan göras fört att 

minska de mest frekventa och kostsamma olyckorna? Vilka 

instanser har ansvaret för vad? Vad kan göras av fastighetsägare, 

brandskyddet, vägförvaltningen, föreningslivet, 

arbetsmiljöansvariga, skolan, polisen och inte minst av 

stadsdelsförvaltningen och de avdelningar som lyder under denna? I 

enlighet med vårt uppdrag är vi självfallet särskilt intresserade av 

olycksriskerna för de äldre och pensionärerna och av möjligheterna 

att minska dessa.  

 

§ 5 Aktuella och kvarstående frågor 

 

 Förtroenderåden 
 

Förtroenderåden är framförallt en angelägenhet för stadsdelens 

verksamheter inom äldreomsorg och dess brukare/boende. Det ska 

vara ett forum för samråd och ömsesidig information. Stadsdelen 

har en skriftlig rutin för förtroenderåden som ska ses över.  

 

 Nomineringar till pensionärsrådet 

 

Nomineringar till pensionärsrådet ska lämnas in till 

pensionärsrådets sekreterare senast den 13 december.  

 

 Tillgången på lokaler för pensionärerna och 

stadsdelsförvaltningens syn på och insatser i frågan 

 

Stadsdelsförvaltningen ska ta över vissa lokaler i nuvarande 

Axelsbergs vård- och omsorgsboende för aktivitetscenter för 

äldre. Lokalavdelningen har fått i uppdrag att mäta lokalerna 

i Axelsberg för att kunna beräkna kostnaderna för dessa så 

att det kan läggas in i budgeten. Organisatoriskt kommer det 

att tillhöra Seniorhälsan som ansvarar för att utöka 

aktiviteterna. Förvaltningen välkomnar också att 

pensionärsorganisationerna ordnar aktiviteter i lokalerna. 

Målgruppen för aktiviteterna är äldre personer. Det finns 

inga krav på att ha adress i stadsdelen för att få delta. 
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§ 6. Aktuell information från förvaltningen 

 

Arbetet med att skriva verksamhetsplan 2018 pågår nu. 

Äldreomsorgsavdelningen får mer pengar på ett särskilt konto för 

aktivitetscenter.  

 

Fruängsgården renoveras. Vitvarorna i köket och möblemanget i 

restaurangen förnyas. Belysningen ska förbättras och bli mer 

miljövänlig.  

 

Förvaltningen har haft möte med Sodexo och besökt deras kök. 

Kockarna från Fruängsgårdens stängda kök genomgår en utbildning 

för matlagning inom äldreomsorgen.  

 

Förvaltningen ska få en kultursekreterare som ska samordna 

kulturaktiviteter för olika målgrupper och generationer. 

Seniorhälsan ska samarbeta med kultursekreteraren.  

 

§ 7. Övriga frågor 

 

Lola Carlsson berättar om ett seminarium om läkemedel och 

fallskador som hon har deltagit i. Seminariet ägde rum 2017-10-17 

och anordnades av PRO, SPF seniorerna och Apoteket. Samhällets 

kostnader för fallolyckor är höga och det innebär ett lidande och 

kan få svåra konsekvenser för den som drabbas. Det är fler som dör 

av fallolyckor än av trafikolyckor. I förhållande till 

samhällskostnaderna är de resurser som läggs på att förebygga 

fallolyckor oproportionerligt små jämfört med de resurser som läggs 

på att förebygga andra typer av olyckor.  En riskfaktor för 

fallolyckor är felmedicinering. Äldre över 75 år, som har fem eller 

fler ordinerade läkemedel kan kräva en årlig läkemedelsgenomgång. 

 

Pensionärsrådet framför att vinterväghållningen för gående borde 

prioriteras hårdare för att minska halkolyckorna. Varför finns det 

ingen nollvision för halkolyckor?  
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§ 9 Nästa sammanträde 

 

Nästa sammanträde blir den 6 december kl.14:00, med förmöte 

kl.13:00 

 

§ 10. Sammanträdet avslutas 

 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed 

sammanträdet avslutat. 

 


